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Transportudvalget har i brev af 10. august 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare endeligt. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra ikke-medlem af udvalget Peter Skaarup (DF). 

Spørgsmål nr. 615: 

”Agter ministeren at sørge for, at de forhold som tv2east.dk beskriver d. 27. 

juni 2020 under rubrikken: ”Vanvidskørsel fortsætter: Nu vil politiker have 

måler”, hvor der i Snekkerup nord for Ringsted tydeligvis bliver kørt alt for 
stærkt, bliver ordnet således, at trafikhastigheden, særligt fra motorcykler, bli-

ver sænket til et rimeligt og trafiksikkert niveau?” 

Svar: 

Det pågældende nyhedsindslag omhandler en strækning i Snekkerup, hvor der 

antageligt ofte bliver kørt for stærkt af navnlig motorcykler. Kommunen er der-

for ifølge indslaget i gang med at undersøge forholdet nærmere og overvejer i 

den forbindelse at opsætte hastighedsmålere for at dokumentere omfanget og 

antallet af hastighedsovertrædelser. Det fremgår endvidere af indslaget, at 

kommunen – afhængig af de nærmere undersøgelser –  eventuelt vil nedsætte 

hastighedsgrænsen lokalt på den pågældende strækning. 

Jeg kan i den anledning oplyse, at det ifølge færdselsloven er politiet, der med 

samtykke fra vejmyndigheden (her kommunen) kan træffe afgørelse om fast-

sættelse af lokale hastighedsgrænser. Kun hvis de to parter ikke kan blive enige, 

kan sagen indbringes for mig som transportminister til afgørelse.  

Fastsættelse af lokale hastighedsgrænser er således som udgangspunkt overladt 

til de lokale myndigheder, der er de parter, som kender de lokale forhold bedst.  

Som jeg forstår det pågældende nyhedsindslag, er det netop den procedure, 

som kommunen planlægger at følge, hvorfor jeg ikke finder anledning til at 

foretage yderligere.  
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